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Generalforsamling i Søllerød Svømmeklub den 25. marts 2025, kl. 20.00 

Formandens beretning 2024 (Det talte ord gælder) 

 

Disposition 

1. Klubbens formål, vision og værdigrundlag 

2. Svømmeskole og K-afdeling 

3. Økonomi 

4. Næste sæson 25/26 

5. Tak til alle 

1. Formål, vision og værdigrundlag 

Overordnet gennemgang og henvisning til hjemmeside. 

Svømmeskole: Fastholde medlemstal på trods af børnetal og konkurrence fra andre svømmeskoler i 

området, så vi kan fastholde et bredt udbud af hold. Succes med mere centralt styret plan for holdene 

(både blandt undervisere og medlemmer). 

Konkurrenceafdeling: Topplaceringer til danske årgangs- og juniormesterskaber og gerne 

seniormesterskaber, mindst 1 udenlandsk træningslejr evt. suppleret med udenlandsstævne K1, 

træningslejr(e) K2/K3 og evt. K4, bedre fastholdelse på K1/K2 og så vidt muligt sociale arrangementer på 

alle hold. Generelt har vores K-svømmere holdt fast, og der er kommet nye til på grund af udfordringer 

andre steder. 

2. Svømmeskole og K-afdeling 

I svømmeskolen kører sæsonen 24/25 forholdsvis normalt med ca. 530 medlemmer inklusiv 13 masters, 26 

voksne og 22 teen og pre teen. Udvidelsen med fredagshold i familiebassinet på Rundforbi er en succes 

med 42 ud af 46 pladser taget. 

Vi fik også gennemført SommerSvøm med 78 glade børn fordelt på de to første uger i sommerferien, idet vi 

desværre ikke havde vandtid i uge 32 til vores Teknik Camp for de små K svømmere. Det håber vi at kunne 

gennemføre i den kommende sommerferie 2025. 

Som noget nyt har alle holdene været igennem et 3 ugers forløb med fokus på selvredning/livredning med 

forskellige øvelser tilpasset de forskellige niveauer. Dette forventes videreført som fast rutine i 

sæsonplanen for svømmeskoleholdene.  

Tendensen fra sidste år til mindre fleksibilitet og villighed fra de unge trænere og assistenter til at tage 

ekstra vagter ved sygdom mv. er vi ved at få vendt, og vi har samtidig haft langt færre afløser vagter, idet 

de unge tager mere ansvar for deres ”hold” og også engagerer sig i at finde eventuel afløser. 
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Siden sidste år har vi arbejdet med en mindre udvidelse af trænerstaben samt et nyt koncept, hvor 

undervisningen er lagt i mere faste rammer med et "grundprogram" for alle lektioner. Det er vores indtryk, 

at det har haft en positiv effekt på både undervisere og forældre/børn. Dette projekt fortsættes med øget 

fokus. 

Konkurrenceafdelingen har kvantitativt øget tilgangen og er oppe på over 90 svømmere (tidligere stabilt 

omkring 80) på de 4 K-hold, og mange års indsats viser sig stille og roligt ved, at vi har svømmere både til 

børn, årgangs, junior og senior stævner i flere discipliner og med flere svømmere, der svømmer med om 

og/eller vinder medaljer, herunder på landsplan        

En forklaring er, at udfordringer af forskellig karakter i omkringliggende klubber har øget interessen for 

Søllerød, ligesom vi også med den større gruppe svømmere – helt naturligt – har sagt farvel til enkelte 

svømmere, der har søgt andre græsgange.   

Vi er dog stadig så store, at vi har svømmere i alle discipliner og på alle årgange, men vi har en relativt stor 

andel af vindende svømmere i forhold til klubbens størrelse. Det er således stor kvalitet K-afdelingen. Det 

understøttes også af, at der aldrig er blevet slået så mange klubrekorder bredt ud på alle årgange og 

discipliner.  

Vi har haft god brug af vores nye tidstagningsanlæg på Rundforbi, da vi for andet år i træk afholdt det 

regionale kortbanemesterskab for årgangssvømmere i oktober 2024. Det blev igen en succes efter en 

fantastisk indsats fra en række frivillige kombineret med forældreindsats særligt fra årgangsforældrene. Det 

var endnu engang en helt fantastisk oplevelse at dukke op til vagt uden at have haft en finger med i spillet, 

og se hvor godt det kørte, og hvor glade svømmere og repræsentanter fra andre klubber var. Tusind, tusind 

tak til alle. 

Risikoen/chancen ved at gennemføre den slags med succes er naturligvis, at SVØM DK noterer det, og vi 

bliver nu spurgt om andre stævner også, og vi skal bl.a. i den kommende weekend være vært for Øst børn 

medley stævne 2025.   

3. Økonomi 

Vores tiltag for at modvirke let faldende medlemstal, beskæring af aktivitetstilskud fra Rudersdal Kommune 

samt øgede omkostninger til deltagelse i stævner mv. har ikke helt sikret, at vi kunne holde budgettet, der 

lagde op til et driftsoverskud på 100 tkr., men vi kommer dog ud af 2024 med et stort rundt 0 (2 tkr.). 

Budget for det kommende år vil blive fremlagt under pkt. 4, og jeg kan allerede her afsløre, at vi på 

indtægtssiden vil foreslå generelle kontingentstigninger på ca. 3% hele vejen rundt, dvs. både i 

svømmeskolen og i K-afdelingen, for fortsat at kunne dække omkostningerne, idet vi bl.a. skal have plads til 

at justere lønningerne i lyset af den stigende inflation.  

Vi vil fortsat fokusere på, at vores deltagerbetalinger til stævner øst for Storebælt, træningslejre mv. reelt 

dækker de alle omkostninger.  
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4. Næste sæson 25/26 

Rytmen er stadig: 

(1) Start-up weekend – første weekend efter skole sommerferien (i år formentlig 16-17. august 2025) 

(2) Træningslejre – omkring uge 42 (K1 og K2), omkring uge 7 plus (K1) eller påsken (K2 og K3) 

(3) Klubmesterskab – formentlig primo januar 2026  

(4) Afslutningsstævne – nogle uger før skoleferien  

Jeg vil som altid slå et slag for vores sæson plan, som vi lægger op inden sommerferien. Det er rammen i 

forhold til vores ageren i den kommende sæson, og jeg skal anmode om, at man gør sig bekendt hermed, 

idet det kan foregribe misforståelser og fejlopfattelser omkring aktiviteter, økonomi, forventninger mv. Vi 

gav den en ordentlig gennemskrivning efterhånden nogen sæsoner tilbage og fik rigtig god feedback, så det 

er målet løbende at opdatere denne. 

5. Tak til alle 
 

• Officials, holdledere, vores trænere og alle, der giver en hånd med! 

 

• Husk, at det er frivilligt arbejde, og vi har løbende brug for støtte og opbakning☺ 


